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Sak 74/2011 Medlemsbegrepet 

 
I forbindelse med sak beskrevet av Sven Knagenhjelm i brev av 9. mars 2010, ble 
spørsmålet om det var mulig med dobbeltmedlemskap i skytterlag reist. Bakgrunnen var at 
en skytter i Moss & Våler skytterlag krevde å inneha medlemskap i skytterlaget, selv om 
han meldte seg inn i et annet skytterlag. Skytterlaget mente at regelverket i DFS ikke ga en 
slik åpning, men skytteren anket avgjørelsen til Skytterstyret.  
 
Styret ba den gang om en uttalelse fra Sven Knagenhjelm, og skytteren fikk medhold i at 
han kunne ha medlemskap i flere skytterlag samtidig, da regelverket kun regulerte at han 
ikke kunne representere flere skytterlag samtidig. Med å representere mentes her å delta i 
konkurranser for.    
 
I forbindelse med at vi nå lager et nytt medlemssystem gjennom ”prosjekt Grasrot”, er det 
helt nødvendig å avklare dette reglementet.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre vedtar at en person som hovedprinsipp kun kan være medlem i ett 
skytterlag. Et medlem defineres som: 
 

 En person som betaler sin medlemskontingent til skytterlaget til fastsatt tid  

 Har rett til å delta på årsmøter med forslags- og stemmerett (minimum 16 år) 

 Kan representere skytterlaget på stevner og politisk (eksempel ombudsmøte) 
 



En skytter kan kun melde overgang til et annet skytterlag en gang per kalenderår. 
I utdanningsøyemed og for deltakelse i skifelt/skogsløp gis skyttere mulighet til å 
representere to skytterlag i samme kalenderår.  
 
Olav K. Vaaje fremmet følgende forslag: 
Skytterstyret ser behovet for at regelverket bør inneholde en tydeligere regulering av 
spørsmålet om muligheten for å være medlem i flere skytterlag. Saken fremmes på nytt i 
et senere møte. 
 

 

Vedtak 

Skytterstyret ser behovet for at regelverket bør inneholde en tydeligere regulering av 
spørsmålet om muligheten for å være medlem i flere skytterlag. Saken fremmes på nytt i 
et senere møte. Forslaget til Olav K. Vaaje ble enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 75/2011 Regnskap pr. 31.8.2011 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31/8- 2011. 

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap per 31/8-2011 til etterretning. Enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 76/2011 Mandat til Rådgivende utvalg angående kaliber 5,56 

 
Skyttertinget 2011 behandlet sak om kaliber 5,56 i sak 06/2011, og vedtok følgende:  

 

 ”Høringsresultatene viser at det er stor usikkerhet i organisasjonen om konsekvensene 

av å tillate kaliber 5,56 i DFS på generell basis.Med bakgrunn i høringene pålegges 

Rådgivende utvalg å utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved å 

tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS. Norges Skytterstyre skal legge fram saken for 

Skyttertinget innen 3 år. " 

 

Norges Skytterstyre ga føringer til mandat for Rådgivende utvalg i sak 71/2011.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Rådgivende utvalg gis følgende mandat for utarbeiding av konsekvensanalyse kaliber 5,56:  
 

1. Rådgivende utvalg skal utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider ved 
å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS for følgende forhold: 

 Skytterpolitiske forhold 

 Sportslige forhold 

 Økonomiske forhold 



 
2. Konsekvensanalysen overleveres Norges Skytterstyre innen 1. februar 2013. 

 
Norges Skytterstyre sender konsekvensanalysen til FD for uttalelse om forsvarspolitiske 
forhold. Deretter vil konsekvensanalysen bli oppdatert med tekniske og forsvarspolitiske 
vurderinger. 
 

 

Vedtak 

Rådgivende utvalg gis følgende mandat for utarbeiding av konsekvensanalyse kaliber 
5,56: 
 

1. Rådgivende utvalg skal utarbeide en konsekvensanalyse som omfatter alle sider 
ved å tillate kaliber 5,56 på generell basis i DFS for følgende forhold:  

 Skytterpolitiske  

 Sportslige 

 Økonomiske  
 

Utvalget skal utarbeide en milepælsplan for arbeidet som forelegges 
administrasjonen. Enstemmig vedtatt. 

 
2. Konsekvensanalysen overleveres Norges Skytterstyre innen 1. februar 2013. 

Enstemmig vedtatt. 
 
Norges Skytterstyre sender konsekvensanalysen til FD for uttalelse om forsvarspolitiske 
forhold. Deretter vil konsekvensanalysen bli oppdatert med tekniske og forsvarspolitiske 
vurderinger, før den fremmes for Skyttertinget 2013.  

 
 
 

Sak 77/2011 Mandat til Rådgivende utvalg – turnus for LS i framtid 

 
 Skyttertinget 2011 fattet følgende vedtak: 
 
”Saken angående turnus for LS i framtid sendes til Rådgivende utvalg for uttalelse, og 
behandles på Skyttertinget 2012.” 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Rådgivende utvalg gis følgende mandat for sin innstilling om framtidig LS turnus:  
 

1) Arbeidet skal ta utgangspunkt i drøftinger i Skyttertingets sak nr 5/2011.  
2) Utvalget skal vurdere hvilken ordning/turnus som DFS totalt sett er best tjent med.  
3) Utvalget skal gi en konkret innstilling, som overleveres Norges Skytterstyre innen 1. 

februar 2012.  
 
Henning Ivarrud foreslo å fjerne punkt 1 i administrasjonens forslag.  
Kristin Lund foreslo å endre punkt 2 til følgende tekst: ”Utvalget skal vurdere hvilken 
ordning/turnus som DFS og Forsvaret totalt sett er best tjent med”.  



 

Vedtak 

1. Henning Ivarrud sitt forslag om å fjerne punkt 1 i administrasjonens forslag ble 
enstemmig vedtatt.  
 

2. Administrasjonens forslag til punkt 2 vedtatt med 7 mot 1 stemme. Kristin Lund 
stemte for sitt eget forslag. 

 
3. Administrasjonens forslag til punkt 3 ble enstemmig vedtatt.  

 
 
 

Sak 78/2011 Kontrakt mellom LS-arrangør og DFS 

 
Landsskytterstevnet er et stort arrangement med mange forpliktelser både for DFS, 
Forsvaret og teknisk arrangør. Det foreligger en konkret og detaljert avtale mellom DFS og 
Forsvaret om gjennomføring av Landskytterstevnet, men ikke en tilsvarende avtale 
mellom DFS og teknisk arrangør. Fram til i dag er det Skyttertinget sitt vedtak om tildeling 
av arrangement og tildelingsnotat som er retningsgivende for teknisk arrangør.  
 
Administrasjonen la fram et foreløpig utkast som forslag til kontrakt mellom DFS og 
teknisk arrangør av LS.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med kontraktsdokument for framtidige 
LS-arrangører.  Endelig sak skal legges fram på neste møte.  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 79/2011 
Forslag om endring av regler for veteransamlagsskyting, samt innføring 
av endrede fleksibilitetsordninger for veteranklassene 

 
Det foreligger to relativt identiske forslag om endring av reglene for samlagsskyting for 
veteraner. Begge forslag med begrunnelser er referert nedenfor.   
 
Uttrøndelag skyttersamlag sitt forslag:  
”De to første etappene skytes av skyttere i kl V65 eller V73 og skyter 10 skudd liggende. 
Det forutsettes at disse to skytterne skyter i de samme klassene på hovedskytingen på 
sammen stevne. De to siste etappene skytes av skyttere fra klasse V55, V65 eller V73 og 
skyter 6 skudd knestående og 4 skudd liggende.”  
 
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Dagens regelverk for samlagsskyting for veteraner er komplisert. Mange samlag er ikke 
klar over reglene slik de er presisert av DFS, og det kan av den grunn bli stilt lag ved LDKS 



og LS som er ulovlige. Det anses ikke som noen fordel om en V65 eller V73 må skyte de to 
siste etappene med knestående. Med denne ordningen vil flere samlag kunne stille lag, og 
man slipper diskusjoner i ettertid om vedkommende hadde lov til å delta eller ikke. 
Regelverket blir greit for alle. Samlagene slipper å gå inn i årsmeldingen til lagene for å 
kontrollere hvilken klasse skytteren er ført i.  
 
Østfold skyttersamlag sitt forslag (fremmet av Torsnes skytterlag):  
”V65 og V73 skyttere som velger V55 i mesterskap må få delta i V55 på samlagsskytinger.”  
 
Forslagsstillerens begrunnelse: 
Slik regelen er i dag kan disse skytterne delta i klasse V55 på bane og V65/V73 på 
feltskytinger. De tillates ikke å delta som V55 skyttere på samlagsskytinger i offisielle 
mesterskap. Gjennom tidligere år har det vært foreslått at V65 bør ha knestående i sitt 
program. Når man kommer i denne alderen har noen problemer med å innta knestående 
skytestilling, men det er også mange som har problemer med et liggende program 
bestående av så mange skudd som dagens. En 100 m veteranskytter som ønsker 
knestående, og som samtidig vil kvalifisere seg som samlagsskytter, må nå være registrert 
som V55 skytter ved årsskiftet. 
 
Forslaget er derfor å la skyttere i klasse V65/V73 som velger V55 i obligatoriske stevner, få 
sjansen til å kvalifisere seg som V55 skyttere til samlagsskytinger.  
 
Norges Skytterstyre fattet i møte 19. september, sak 69/2011, følgende vedtak: 
Forslagene fra Østfold og Uttrøndelag om endrede regler for samlagsskyting i 
veteranklassene utsettes til neste styremøte. I lys av forslagene drøftet Norges 
Skytterstyre generelt den fleksibilitet som det er åpent for i regelverket de senere år. 
Styret ga administrasjonen føringer for den videre behandling av sakskomplekset.  
 
Drøfting: 
Generelt 
Stadig nye tilpassinger for å imøtekomme skytternes ønsker om fleksible 
klassesettingsløsninger har medført et mer komplisert reglement. Et hovedspørsmål blir 
da hvor går grensen for nytte og effekt – veid opp mot ønsket for et enkelt og lettfattelig 
regelverk? Hva skal veie tyngst? Er det de økte muligheter den enkelte gis til å finne sin 
trivselsplass i DFS, eller er det hensynet til stevnarrangører og de tillitsvalgte? I dette 
bildet er det også et moment hvordan skyttere som ikke omfattes av ordningen, eller 
velger ikke å benytte seg av denne, oppfatter alle valgmulighetene? Hva med publikum, 
hvordan opplever de dette?  
 
Veteranskytteres mulighet til å velge klasse fra stevne til stevne 
DFS har de siste årene tilrettelagt sin aktivitet ved å gi noen aldersbestemte klasser større 
fleksibilitet mht valg av klasse. For klasse V65 og V73 er deres valgmuligheter i hovedsak 
motivert av store variasjoner i denne aldersgruppens fysiske kapasiteter. Noen har mer 
enn nok med dagens obligatoriske liggende program, mens andre har både evner og ikke 
minst ønsker om å konkurrere i klasse V55.  
 
Klassesettingsreglementet håndheves i dag slik at skyttere fra det året de fyller 65 år må 
stå oppført i skytterlagets årsmelding i klasse V65 eller V73 for å kunne velge klasse V55 
fra stevne til stevne. Skyttere i samme aldersgruppe som står oppført i skytterlagets 
årsmelding som V55 skyttere gis ikke den samme valgmulighet.  



Intensjonene med å gi skyttere i aldersbestemte klasser flere valgmuligheter er ideelt 
riktig. Samtidig medfører denne fleksibilitet at vi får et vanskeligere reglement, noe som 
gjør håndhevning av dette langt mer komplisert, særlig for tillitsvalgte og for 
stevnearrangører. Man skal heller ikke se bort fra at det forekommer tilfeller der skyttere 
vurderer konkurrentene, og så gjør et klassevalg ut fra hvor det antas lettest å hevde seg.  
  
Ser man nærmere på fleksibilitetsordningen omfatter den langt ifra alle skyttere i 
aldersgruppen. Som nevnt må man være registrert i klasse V65 eller V73 for å bli gitt disse 
muligheter. Skyttere som velger klasse V55 med alder til en eldre klasse er dermed 
utelukket. Hva med skyttere som står i klasse 1 – 5, og som tilhører aldersgruppen? Det er 
sikkert skyttere innen denne kategorien som også kunne tenke seg å kunne velge fra 
stevne til stevne, men som primært vil skyte et seniorprogram, og av den grunn mister 
valgmuligheten. Dagens ordning er derfor lite konsekvent, og det synes derfor riktig enten 
å gi full fleksibilitet ved oppnådd alder, eller rett og slett å avvikle hele 
fleksibilitetsordningen for veteraner.  
 
Juniorskytteres mulighet til å velge klasse fra stevne til stevne 
For juniorskyttere anses dagens ordning der de fra stevne til stevne kan velge klasse som 
svært nyttig utprøving for-, og tilvenning til et opprykk til seniorklassene. Denne 
ordningen bør derfor bestå.  
 
Samlagsskyting for veteraner  
Erfaringer tyder på at det særlig ved samlagsskytinger råder både uvitenhet og tvil om 
hvordan fleksibiliteten i regelverket skal håndteres. Det er svært uheldig om lag blir disket, 
eller om det i ettertid blir diskusjoner om et lag er riktig sammensatt eller ikke.  Slik det 
har vært håndhevet så langt må skyttere som skal delta i samlagsskytinger være registrert 
i årsmeldingen i den klassen de skal representere sitt samlag. Det gis dog en åpning for å 
benytte skyttere fra klasse V65/V73 på V55 etapper om samlaget mangler deltakere i 
denne klassen ved stevnet.   
 
Samlagsskytinger er prestisjekonkurranser i DFS, og tiltak som kan bidra til at flest mulig 
kan stille lag er positivt. Særlig for små samlagene er fleksibiliteten ofte avgjørende for om 
man kan stille lag eller ikke. I så måte er forslagene fra Uttrøndelag og Østfold bidrag som 
særlig vil komme disse samlagene til nytte, gjennom at de gis muligheter for å velge blant 
flere skyttere. Det kan her være at noen V55 skyttere vil kjenne seg utkonkurrert, men 
dette vil trolig være kun et fåtall tilfeller. Samtidig vil skyttere fra klasse V65 / V73 som 
bekler en V55 etappe måtte skyte et vanskeligere program enn vanlig. Det forutsettes at 
skyttere som tilhører klasse V55 kun kan skyte denne klassens program ved 
samlagsskytinger.   
 
Konklusjon 

- Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 
opphører. 

- Det gjøres ingen endringer i klassereglene for juniorskyttere. 
- Skyttere tilhørende klasse V65 og V73 gis anledning til å skyte V55 programmet i  

samlagsskytinger. 

 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Skytterboka gis følgende innhold: 
 
Pkt 7.242 Klasse V65 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 65 år og til og med det året de 
fyller 72 år.  
 
Pkt 7.243 Klasse V73 
Klassen omfatter skyttere fra og med det året de fyller 73 år.  
 
Pkt 7.244 Tilleggsbestemmelser for veteranklassene 
En skytter som har nådd alder for en veteranklasse kan velge fortsatt å stå i den klassen 
han/hun da tilhører (kl 1 – 5). Skyttere som har nådd alder for klasse V65 og V73 kan i 
tillegg velge klasse V55. Skyttere med alder til klasse V73 kan ikke velge klasse V65. 
Skyttere i veteranklassene kan ved årsskiftet velge å gå tilbake til seniorklassen skytteren 
sist var klasseført i før overgang til veteranklassen. I stevner med Stang og felthurtig har 
veteranklassene anledning til å skyte Stang og felthurtig på lik linje med seniorklassene 
med klassevis premiering. 
 
11.163 Samlagsskyting for veteranklassene 
Skytingen foregår på 100m. Laget består av 4 skyttere, hvorav de to første etappene 
består av skyttere fra klasse V65/V73. De to siste etappene består av skyttere fra klasse 
V55/V65/V73. Programmet er fritt antall prøveskudd på 3 minutter. Deretter tellende 
program bestående av 10 skudd liggende for klasse V65/V73 og 6 knestående + 4 liggende 
for de to siste etappene. Skytetid på serien er 4 minutter. Ved poenglikhet rangeres iht. 
pkt 10.421.   
 
Olav K. Vaaje foreslo følgende: 

1. Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 

opphører fra 1.1.2012.  

2. Dagens reglement for samlagsskyting for veteranklassene opprettholdes. 

3. Administrasjonen framlegger endelig forslag til reglementstekst til Skytterstyrets 

desembermøte. 

 

Vedtak 

1. Veteranskytternes individuelle muligheter for å velge klasse fra stevne til stevne 
opphører fra 1.1.2012. Enstemmig vedtatt.  
 

2. Dagens reglement for samlagsskyting for veteranklassene opprettholdes. 
Enstemmig vedtatt. 

 
3. Administrasjonen framlegger endelig forslag til reglementstekst til Skytterstyrets 

desembermøte. Enstemmig vedtatt. 
 
 



Sak 80/2011  Budsjettforslag for offentlige midler 2012 

 
Administrasjonen la fram foreløpig budsjettforslag til Skytterstyret angående offentlig 
budsjett for 2012.  

 

Vedtak 

Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for offentlige midler for 2012 til 
etterretning. Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig 
budsjettforslag for offentlige midler for 2012, som blir lagt fram til Norges Skytterstyres 
møte i desember 2011. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 81/2011 Saksbehandlingsprosess for miljøpakken 

 
Skytterstyret ønsker bedre informasjon om håndtering av og rutiner for 
miljøpakkemidlene. Det fremmes nå forslag om fremtidige rapporterings- og 
informasjonsrutiner for miljøpakken.  
 
Historikk 
Miljøpakken ble etablert på bakgrunn av støykrav til nye skytebaner som ble fastsatt på 
begynnelsen av 1990 tallet. For å bevare eksisterende virksomhet ble det gjennom 
miljøpakken gitt tilskudd for å få ned støyen fra eksisterende skytebaner mot at det ble 
etablert et vern mot konsesjonsbehandling. En stor del av banene ville blitt nedlagt om de 
hadde blitt underlagt de samme krav som nye baner. Det er gjennomført tiltak på 
nærmere 90 skytebaner frem til nå.  
 
Drøfting: 
Utvelgelse av baner til miljøpakkeprosjektet er etter hvert blitt mer avhengig av teknisk 
kompetanse. Dette skyldes at nå gjenstår det færre baner som av tekniske årsaker lar seg 
støydempe. I tillegg er kommunenes behandling av saker vedrørende skyteanlegg i større 
grad styrt av retningslinjene for støy i arealplanlegging (T-1442), noe som også stiller 
større krav til fagkompetanse.  
Det er viktig for å opprettholde fremdriften i miljøpakkeprosjektene at det ikke blir lagt 
unødige tidsmessige forsinkelser i utvelgelsesprosessen. Det kan i mange tilfeller være 
nødvendig å sette i gang anbudsprosesser umiddelbart når det foreligger klarering for et 
prosjekt. Forsinkelser som gjør at grunnarbeider for eksempel ikke kan påbegynnes i tide 
pga tele, vil vanligvis medføre et års forsinkelse. 
Gjennom å holde en utstrakt miljøprofil i vår satsning på skyteanleggene bidrar vi til å 
tilrettelegge for samfunnsnyttig virksomhet ved at våre skytebaneanlegg gjennom en 
langsiktig utvikling går mot å tilfredsstille kravene innenfor rammene av de miljøhensyn 
som er fastsatt av myndighetene.  
 
Konklusjon: 
Det anbefales at man opprettholder dagens ordning hvor administrasjonen på bakgrunn 
av sin fagkompetanse har fullmakt til å styre miljøpakkeprosjektene.  

 
 
 



Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Rapport for status i miljøpakkeprosjektene fremlegges for Norges skytterstyre i første 
styremøte etter nyttår hvert år. 
 
Rapportens innhold skal bestå av: 

1. Rapport for ferdigstilte prosjekter med vedlagte støysonekart. 
2. Oversikt over planlagte prosjekter neste år.  
3. Oppdatert prioritetsliste over utredede prosjekter med begrunnelse for 

prioritering. 
 

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag til ny 1. setning i administrasjonens forslag:  
Rapport for status i miljøpakkeprosjektene fremlegges for Norges Skytterstyre 2 ganger i 
året, i septembermøte og på første styremøte etter nyttår. 
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag justert med endringsforslaget til Jan Åge Gjerstad enstemmig 
vedtatt. 

 
 
 

Sak 82/2011 Endringer i tildelingskriterier for miljøpakkemidler 

 
En endring i tildelingskriterier for miljøpakkemidler synes å være nødvendig for å kunne 
opprettholde aktiviteten vedrørende miljøtiltak for støy. Bakgrunnen til dette er at etter 
at det i en årrekke er gjennomført støydempningstiltak på baner hvor 
støydempningseffekten har vært god, nå sitter igjen med baner hvor man av tekniske 
årsaker oppnår liten effekt, eller som av andre grunner ikke lar seg gjennomføre (feks som 
følge av politiske årsaker).  
 
Kostnadene ved miljøpakketiltakene er også så vidt høye at det vanskelig kan forsvares å 
gjennomføre tiltak når effekten er for liten. Forutsetningene med ordningen er og har 
vært at det skal være en klar miljøprofil. Det kan derfor være av interesse for DFS å se på 
om vi kan oppnå en forsterket miljøeffekt i forhold til våre skyteanlegg ved å utvide 
kriteriene for miljøpakkemidlene til også å gjelde flytting av støyende skyteaktivitet. 
Forutsetningen må nødvendigvis være at det oppnås samlet sett en støyreduksjon.  
 
Eksempler kan være baner som må flytte som følge av en kommunalpolitisk prosess, 
og/eller i tilfeller hvor støyende aktivitet legges ned og erstattes med nye og tidsriktige 
anlegg. De nye anleggene må forutsettes å være støymessig innenfor dagens regelverk 
noe som gjennom vedtatt reguleringsplan ivaretas eller ved at det understøttes av 
tekniske beregninger. I de fleste tilfeller vil flytting av baner enten underlegges 
konsesjonsvurdering eller ny regulering. 
 
I tilfeller hvor man samler aktivitet må det understrekes at kritisk grense for reiseavstand 
for brukerne ikke må overstiges fordi det vil kunne medføre redusert aktivitet og 
rekruttering.  
 



I mange tilfeller hvor banene flyttes vil den stedlige kommunen ha et gjenskaffelsesansvar. 
Dersom DFS i tilfeller hvor finansiering fra ulike hold er nødvendig, kan ivareta og styrke 
en miljøprofil ved finansiering av støydempede standplasser, vil dette kunne styrke 
organisasjonens anseelse. Den nødvendige kompetansen finnes ikke hos kommunene for å 
gjennomføre slike tiltak og anleggsavdelingen bistår ft i flere prosesser av denne type.  
 
Det er usikkert hvor mange flere gjennomførbare prosjekter man vil få som følge av en 
utvidelse av kriteriene til også å omfatte flytting, men at det vil øke antallet prosjekter 
med støyreduksjonseffekt er sannsynlig. 
 
I fremtiden kan det også være behov for også å gjøre tiltak i forbindelse med Klima og 
forurensningsdirektoratets utarbeidelse av nye krav til regulering av eksisterende 
virksomhet på sivile skyteanlegg. I den forbindelse kan det komme krav om tiltak for 
eksempel mot metallforurensning. Miljøpakkemidlenes kriterier bør i den forbindelse også 
utvides til å kunne brukes på all type forurensning. 

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak:  
 
Tildelingskriterier for utvelgelse av fremtidige miljøpakkeprosjekter opprettholder 
nåværende tildelingskriterier men med følgende endring i punkt 1.5 og tilføyelse av nytt 
punkt, 1.9. 
 
Forslag til ny tekst i punkt 1.5 er følgende (endringer markert kursiv  tekst):   
Miljøpakketiltak gjennomføres normalt på eksisterende baner, men kan også tildeles i 
tilfeller hvor baner må flytte pga høy støy eller som følge av offentlige vedtak.   
 
Forslag til tekst i nytt punkt 1.9 er følgende:  
1.9. Miljøpakkemidlene kan benyttes til tiltak mot all type forurensning som reguleres av 
forurensningsloven. Bestemmelsene i retningslinjene anvendes så langt de passer for tiltak 
som rettes mot annen forurensning enn støy. 
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 83/2011 
Søknad om miljøpakkemidler til støydemping av anlegg for Stang- og 
felthurtigskytinger i Asker skytterlag. 

 
Asker skytterlag har levert søknad om miljøpakkemidler til støydempingstiltak for Stang- 
og felthurtigskytingsanlegg. Laget har tidligere mottatt midler fra miljøpakken, men den 
gangen ble ikke anlegget for stang- og felthurtigskyting støydempet.  
 
Krav om ny reguleringsplan ble stilt av Asker kommune på bakgrunn av en ulovlig bygget 
Skeetbane på den delen av anlegget som Asker JFF disponerer. Ny reguleringsplan ble 
vedtatt i november 2010. Planens bestemmelser forutsetter at all skyteaktivitet må 
støydempes inkludert anlegget for stang- og felthurtigskyting.  
 



Anlegget for hurtigskyting har hittil stått til fri benyttelse for alle samlagets lag. I tillegg 
har anlegget blitt benyttet av medlemmer fra andre skyttersamlag. Stang- og 
felthurtigskyting har også vært en vesentlig del av tilbudet på Asker skytterlag sine åpne 
arrangementer.  
 
Drøfting 
Det har tidligere ikke vært gjennomført prosjekter for støydemping av anlegg for Stang- og 
felthurtigskyting. Det har imidlertid vært gjort ytre tiltak for å støydempe anlegg i form av 
støyvoller og lignende. Det er i enkelte tilfeller fortsatt aktuelt å støydempe på andre 
måter enn ved å bygge om standplass, men i mange tilfeller viser det seg ikke å være 
effektivt samt at det forutsetter store terrenginngrep. Det normale er derfor at de fleste 
støydempingstiltak gjøres ved å bygge om standplass. 
 
Asker skytterlag har et klart definert behov for å sikre alle aktiviteter på anlegget noe som 
dokumenteres gjennom det offentlige reguleringsvedtaket. Alternativet er å legge ned 
anlegget for hurtigskyting. For lagets aktivitet vil en slik nedleggelse ikke være dramatisk 
fordi hovedvekten av aktiviteten er på 200 m og 100 m. Det vil imidlertid være et tap for 
feltmessig aktivitet og det stevnetilbudet laget har stått for. Samtidig er det i området 
rundt hovedstaden tilnærmet umulig å etablere ny skyteaktivitet etter at Markaloven 
trådte i kraft. En nedlegging vil i hovedsak bety et tap for de feltmessige øvelsene innenfor 
DFS fordi mulighetene til denne type aktiviteter er begrenset i området.  
 
Ny etablering av aktivitet av denne typen i hovedstadsområdet kan nærmest utelukkes. 
Således vil Drammen skyttersamlag og DFS lide de største tapene i tillegg til de skyttere 
som har benyttet seg av tilbudet på åpne stevner.  
 
Styret i Drammen skyttersamlag har gitt positiv uttale til Røyken og Hurum sitt forslag om 
etablering av stang- og felthurtiganlegg med elektronisk målmateriell.  
 
Konklusjon 
Miljøpakkekriteriene for tiltaket er oppfylt, og banen har strategisk betydning utover 
lokale forhold. Det er viktig å sikre aktivitet av feltmessig art, særlig i urbane strøk.  

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Asker skytterlag får dekket støydempingstiltak til standplass for Stang- og felthurtigskyting 
i samsvar med prosedyrer og retningslinjer for miljøpakken på inntil kr 500.000.  
 

 

Vedtak 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 84/2011 Utenlandske statsborgere i DFS 

 
Skyttertinget 2011 gjorde følgende vedtak: 
”Norges Skytterstyre søker Forsvarsdepartementet om fullmakt til å dispensere fra 
Grunnreglenes § 1-4 vedrørende krav til Norsk statsborgerskap for å være medlem i 
skytterlag. Dett etter personlig søknad fra utenlandsk statsborger. 
 
Hovedtrekk i kriteriene for dispensasjonen vil være: 

- Søkeren er utenlandsk statsborger, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med 
Norge eller tilhørende et av de nordiske land. 

- Har vært bosatt i Norge i minst tre år. 
- Behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass ivaretas.  
- Har anbefaling fra lokalt skytterlag. 
- Vedkommende kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet.”  

 
Vedtaket på årets Skytterting krever at § 1-4 i Grunnreglene skrives om. Administrasjonen 
vil med bakgrunn i forslaget foreslå en tekstendring til Forsvarsdepartementet som vi ber 
om å få godkjent. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener at det ikke er hensiktsmessig å ta inn hele vedtaket som del av en 
ny § 1-4. Første og andre strekpunkt i vedtaket er hovedessensen i vedtaket, mens de 
øvrige tre strekpunkt kan inntas i kommentaren til § 1-4.   

 

Administrasjonen innbyr Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre anmoder Forsvarsdepartementet, på bakgrunn av 
Skyttertingsvedtaket i sak 11/2011, at grunnreglenes § 1-4 gis følgende tekst: 
 
”Norske og utenlandske statsborgere, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med Norge 
eller tilhørende i et av de nordiske land kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag. 
Det forutsettes at de støtter Norge sitt forsvar og respekterer gjeldende lover og 
bestemmelser. For utenlandske statsborgere fortusettes det at de har vært bosatt i Norge 
i minst 3 år. Den som er fradømt retten til tjeneste i landets forsvar, kan ikke være 
medlem av skytterlag.”  
 
Under forutsetning av godkjenning av ny § 1-4, gis kommentaren et nytt andre avsnitt 
med følgende tekst: 
 
 ”Utenlandske statsborgere må personlig søke for å bli medlem av et skytterlag. Det 
forutsettes at denne behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass kan 
ivaretas, samt at vedkommende har anbefaling fra lokalt skytterlag. Utenlandske 
statsborgere kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet.”  
 

 

Vedtak 

Saken forelegges advokat Sven Knagenhjelm for en anbefaling. Administrasjonen fremmer 
saken på nytt i Skytterstyrets desembermøte. Enstemmig vedtatt 

 



Sak 85/2011 Status og videre oppfølging av forslag til Statsbudsjett 2012 

 
Norges Skytterstyre drøftet sammen med varamedlemmene den dramatiske situasjon som 
nå har oppstått ved at Regjeringen foreslår å kutte støtten til Det frivillige Skyttervesen 
med 6,2 millioner kroner i 2012. Det ble orientert om det arbeid som allerede har blitt 
gjort både sentralt og lokalt, samt at det ble lagt en strategi for videre oppfølging.     

 
 
 

Meldingssaker 

 
1. Status LS 2012 Voss 

2. Status LS 2013 Oppdal 

3. Status LS 2014 Sandnes 

4. Status LS 2015 Lesja 

5. Grasrotprosjektet 

6. Opptakelse av nytt skytterlag: Feda skytterlag i Vest-Agder skyttersamlag 

7. Brev om takk for Fortjenstmedalje 

8. Tønjum skytterlag – orientering om sikkerhetssone 

9. Status målmateriell Landsskytterstevnet  
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